
 

 
CONSILIUL AUDIOVIZUALULUI AL REPUBLICII MOLDOVA 

 

 

 

PROCESUL-VERBAL nr. 46 
al ședinței publice a Consiliului Audiovizualului 

din 22 noiembrie 2023, ora 11:00 

mun. Chișinău 

 

 

TOTAL MEMBRI PREZENȚI: 7 

TOTAL DECIZII ADOPTATE: 1 

DECIZII ANEXATE: 381 

 

PREȘEDINTA ȘEDINȚEI: Liliana VIȚU-EȘANU. 

MEMBRII PREZENȚI: Ana GONȚA, Tatiana CRESTENCO, Orest DABIJA, Ruslan 

MIHALEVSCHI (online), Eugeniu RÎBCA, Larisa TUREA (online). 

SECȚIA ASISTENȚĂ CONSILIU: Olimpia MORARU (șef SAC). 

SECȚIA JURIDICĂ: Grigore CHIȚANU (șef SJ). 

 

Dna Liliana VIȚU-EȘANU, președinta ședinței, a constatat caracterul deliberativ al ședinței și a pus 

la vot aprobarea deschiderii acesteia. 

S-a votat: PRO – (7) UNANIM – Liliana VIȚU-EȘANU, Ana GONȚA, Tatiana CRESTENCO, 

Orest DABIJA, Ruslan MIHALEVSCHI, Eugeniu RÎBCA, Larisa TUREA. 

 

Ședința a fost declarată deschisă. 

 

 

Propuneri la ordinea de zi: 

Propunere din partea membrului CA, Eugeniu Rîbca, de a avea discuții pe marginea Raportului de 

bilanț pe perioada campaniei electorale și referitor la necesitatea elaborării unui proiect de decizie 

prin care să fie abrogată vechea decizie privind licențele de emisie. 

 
Dna Liliana VIȚU-EȘANU, președinta ședinței, 

a pus la vot ordinea de zi, după cum urmează: 

 

 

ORDINEA DE ZI APROBATĂ: 

 

1) Cu privire la examinarea Raportului de monitorizare a zilelor de sâmbătă și duminică (18-19 

noiembrie) când agitația electorală este interzisă 

Raportor: Stețcaia Victoria, șef adjunct DCSMA 

 

S-a votat: PRO – (7) UNANIM – Liliana VIȚU-EȘANU, Ana GONȚA, Tatiana CRESTENCO, 

Orest DABIJA, Ruslan MIHALEVSCHI, Eugeniu RÎBCA, Larisa TUREA. 

 

Ordinea de zi a fost aprobată unanim. 

 

 

1. S-a examinat: Cu privire la examinarea Raportului de monitorizare a zilelor de sâmbătă și 

duminică (18-19 noiembrie) când agitația electorală este interzisă 

A raportat: Stețcaia Victoria 

Raportul DCSMA se anexează. 

 



2 

 

S-a decis: 

Se ia act de rezultatele controlului serviciilor media audiovizuale de televiziune „Moldova-1”, „TV-

Găgăuzia”, „Cinema 1”, „PRO TV Chișinău”, „Exclusiv TV”, „Jurnal TV”, „N4”, „R Live TV”, 

„TV8”, „TVC 21”, „TVR Moldova” și „Vocea Basarabiei TV” și se aprobă Raportul de 

monitorizare pentru zilele de 18-19 noiembrie 2023, atunci când agitația electorală este interzisă. 

Raportul de monitorizare pentru zilele de 18-19 noiembrie 2023 se remite Comisiei Electorale 

Centrale și se publică pe pagina web oficială a Consiliului Audiovizualului și pe paginile web ale 

furnizorilor de servicii media, cel târziu la data de 23 noiembrie 2023, conform prevederilor art. 90 

alin. (16) din Codul electoral nr. 325/2022. 

S-a votat: PRO – (7) UNANIM – Liliana VIȚU-EȘANU, Ana GONȚA, Tatiana CRESTENCO, 

Orest DABIJA, Ruslan MIHALEVSCHI, Eugeniu RÎBCA, Larisa TUREA. 

 

DECIZIA nr. 381 din 22 noiembrie 2023 se anexează. 

 

 

E. RÎBCA: În conformitate cu art. 90 alin. (16) din Codul electoral, Consiliul Audiovizualului 

prezintă Comisiei Electorale Centrale raportul de bilanț. Care este experiența din trecut a 

Consiliului Audiovizualului, am mai avut asemenea rapoarte de bilanț? 

 

V. STEȚCAIA, șef adjunct DCSMA: Da, la sfârșitul campaniei electorale, este elaborat un raport 

de totalizare. 

 

E. RÎBCA: În linii generale, ce reprezintă prin conținut acest raport? 

 

V. STEȚCAIA, șef adjunct DCSMA: În această perioadă au fost monitorizate aproape două luni de 

zile, anterior erau monitorizate doar 30 de zile. Va trebui să conexăm rapoartele săptămânale și să 

facem o analiză generală. 

 

E. RÎBCA: În acest sens, solicit să fie prezentată o informație detaliată în ceea ce privește 

sancțiunile aplicate de Consiliul Audiovizualului, în contextul examinării rapoartelor de 

monitorizare săptămânale și, respectiv, pentru perioada tăcerii. 

De asemenea, voiam să intervin cu propunerea de a se elabora un proiect de decizie prin care să 

abrogăm Decizia CA nr. 17/58 din 2019 cu privire la aprobarea modelelor de formulare aferente 

procedurii de eliberare, prelungire și modificare a licenței de emisie, căzută în desuetudine, dar care 

astăzi mai este în vigoare. În CSMA se prevede că modelul cererii și, respectiv, al concepției 

generale, a structurii serviciului media audiovizual sunt aprobate de Consiliul Audiovizualului, în 

cazul în care nu scoatem din vigoare veghea decizie, care este înlocuită cu noul regulament cu 

privire la licența de emisie, ar putea apărea probleme. 

Am discutat deja cu dl Sergiu Martin, șeful DLF, la acest subiect, cred că este posibil în decurs de o 

săptămână să fie elaborat acest proiect de decizie, astfel încât să evităm paralelismele în legislație. 

 

 

Dna Liliana VIȚU-EȘANU, președinta ședinței, a constatat că ordinea de zi a fost epuizată și a pus 

la vot aprobarea închiderii acesteia. 

S-a votat: PRO – (7) UNANIM – Liliana VIȚU-EȘANU, Ana GONȚA, Tatiana CRESTENCO, 

Orest DABIJA, Ruslan MIHALEVSCHI, Eugeniu RÎBCA, Larisa TUREA. 

 

Ședința a fost declarată închisă. 

 

 

PREȘEDINTĂ        Liliana VIȚU-EȘANU 

 

 

Ex. Lilia Guțu 


